
Nový rok tak začal jednou z prioritních věcí, kterým 
se obec dlouhá léta intenzivně věnuje – údržbou ze-
leně. Z hlediska bezpečnosti musí dojít k odstraně- 
ní dalších vrb i topolů podél Líbeznického potoka, 
ale nebojte se o stromy. V rámci architektonické 
soutěže na novou chatu zvanou „pingpongárna“ 
budou navrženy nové. Ale nebude to hned, tak pro-
sím mějte trpělivost. 

Měsíc leden je ideální dobou k rekapitulaci mi-
nulého roku. Ačkoli naše obec nestavěla žádnou 
novou školu, žádnou sportovní halu ani nové spor-
toviště, stejně bylo menších staveb jako hub po 
dešti. A dokonce i nějaké stavby zmizely. Začala 
dlouhodobě plánovaná revitalizace zanedbané části 

mezi ulicemi Družstevní a U Kovárny. K zemi se  
poroučel nejen objekt původní kovárny, ale i číslo 
popisné 145 včetně velké stodoly. Jedná se sice 
o projekt soukromého investora, ale obec zde po 
splnění pevně daných podmínek získá čtyři malo-
metrážní byty pro sociální potřeby.  

LÍBEZNICKÉ PROMĚNY 

K zemi padly i další věci. V případě zeleného pásu 
ale spíše byly ze země konečně vykopány „mrtvé“ 
stromy. Vypadaly sice jako soušky, ale opak byl 

pravdou. Příliš vody v substrátu způsobilo uhnití ko-
řenů a celkové odumření stromů. Do nového roku 
popřejme novým babykám spoustu dalších let.  

Přání můžeme rozšířit i pro dalších 35 stromů, 
které byly vysazeny v nově zrekonstruovaných uli-
cích K. H. Borovského, Bořanovické a Bedřicha Sme-
tany. Ozdobné jabloně (včetně jedné jedlé) i jeřabiny 
budou za pár let svými korunami vytvářet tolik po-
třebný stín v rozpálených letních ulicích. 

Ani nový chodník k bývalému areálu Řempa 
(pyšnící se nyní honosným názvem Logistický park 
D8), který vznikl za neuvěřitelně krátkou dobu 
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TÉMA MĚSÍCE

NA PRAHU NOVÉHO ROKU

Zpravodaj obce Líbeznice 
Číslo 1 / Ročník 22 / Leden 2024

Začal rok 2024. Rok přestupný, olympijský. A co se starým rokem 2023? Dalo by se říct, že za ním spadla opona s úderem silvestrovské půlnoci. Toto 
padání je myšleno sice obrazně, ale nebyly by to Líbeznice, aby tam nedokázalo spadnout i něco skutečného. Před koncem roku spadla jedna ze 
tří smutečních vrb v Areálu zdraví. Naštěstí se to obešlo bez zranění i vážných dopadů na poškození majetku; odnesl to plot a tráva na zahradě.

Pokračování na straně 3

Studie projektu U Kovárny, návrh Atelier M1 architekti, s. r. o.
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ROZHOVOR

Jan Havlíček                                                                                                                              foto Petra Hajská

Co z vyjmenovaného bude asi nejvíce ná-
ročné a proč? 

Jednoznačně svazkové školy. Celý projekt má ná-
klady blížící se jedné miliardě korun. Takto velký 
projekt jsme nikdy nerealizovali. A ve svazku je 
nás šest členských obcí. Rozhodování proto bývá 
složité. 

Na kterou věc z uvedených se nejvíc těšíš, 
až bude hotová? 

Opět jsou to svazkové školy. To si oddechnu. 
A budu mít více času na obecní projekty. 

Obec je také hlavním pořadatelem kultur-
ních akcí, na co se můžeme letos těšit? 

Začátkem ledna jsme opět vyhlásili grantovou výzvu 
na sportovní, kulturní a společenské akce. Alokaci 
jsme navýšili na 250 tisíc Kč. Uvidíme, jaké návrhy 

se nám sejdou. Hlavní obecní akce zůstávají stejné – 
Pálení čarodějnic, Vinné slavnosti a Posvícení. 

Bude oproti minulým rokům nějaká novinka? 

Na oslavu státního svátku 28. října se uskuteč- 
ní v hale Na Chrupavce koncert Musica Florea. 
A chceme uspořádat setkání s programem pro nej-
starší občany obce. 

Co bys popřál líbeznickým občanům do no-
vého roku? 

V první řadě pevné zdraví. A pak aby si našli více 
času na sebe a svoje blízké. A také aby si zachovali 
zdravý odstup od informačního toku, který se na 
nás denně valí. Zdaleka není vše tak důležité, jak to 
na první pohled vypadá. 
 

Děkuji za rozhovor. 
Radek Kraus

LÍBEZNICE 
PROŽILY 
ÚSPĚŠNÝ ROK 
Skončil rok 2023 a máme tu rok nový. A to je 
ta chvíle, kdy většina z nás bilancuje, co se 
v loňském roce podařilo a s jakými plány vstou-
píme do roku nového. Na takové zhodnocení 
jsem se zeptal i starosty naší obce Mgr. Jana 
Havlíčka. 

Rok 2023 máme za sebou, jak bys ho zhod-
notil, co všechno se podařilo splnit z toho, 
co bylo naplánováno, a co se splnit nepo-
dařilo? 

Minulý rok hodnotím celkově jako vydařený. To ale 
neznamená, že se nám podařilo zvládnout vše, co 
jsme chtěli. Začnu výčtem toho pozitivního. Chtěli 
jsme navázat na rekonstrukci ulice Pakoměřická 
a rekonstruovat ulice Karla Havlíčka Borovského,  
Bořanovickou a Bedřicha Smetany. To se podařilo. 
Chtěli jsme zrekonstruovat vestibul v ZŠ a ZUŠ Lí-
beznice a vybudovat drenáž podél celé hlavní  
budovy kvůli problémům s vlhkostí. To se také po-
dařilo. Potom jsme chtěli vyměnit povrch na více-
účelovém hřišti na Duhovce, což se podařilo také. 
Chtěli jsme vybudovat chodník od zahradnictví k lo-
gistickému areálu v Pakoměřicích a i to se nám po-
dařilo. Chtěli jsme vybrat zhotovitele na stavbu svaz-
kové základní školy v Bašti, to se též podařilo. A teď 
k tomu negativnímu. Chtěli jsme dokončit zázemí 
s kavárnou v Areálu zdraví a to se nepodařilo.  

Ze které splněné věci máš největší radost? 

Radost mám z nových místních komunikací. Jedná 
se o velkou část veřejného prostranství v původní zá-
stavbě, která zvyšuje kvalitu bydlení v této části obce. 
Potom mám ještě radost z toho, že se nám podařilo 
dobře vysoutěžit zhotovitele na výstavbu svazkové 
školy v Bašti. Vysoutěžená cena je o 170 mil. Kč nižší 
oproti projektovému rozpočtu. 

Které věci se přesouvají z loňska na rok  
letošní? 

Do letošního roku si neseme stavbu zázemí s ka-
várnou v Areálu zdraví. Je tam ještě dost věcí k do-
končení. Bohužel se nám zde sešla kombinace 
špatně připraveného projektu z minulosti se špat-
nou stavební firmou. Dále pokračujeme v projek-
tech výstavby svazkových škol v Bašti a Měšicích 
pro 810 žáků. Začátkem února by měly začít sta-
vební práce v Bašti a probíhá tendr na výběr zho-
tovitele školy v Měšicích.  

Kdybys tedy shrnul celý loňský rok, hodno-
tíš ho z pohledu obce jako úspěšný? 

Ano, hodnotím jej tak. Realizovali jsme investice 
v objemu přes 30 mil. Kč a v obci je to vidět. 

Máme tu rok nový, co obec všechno čeká, 
jaké investiční akce? 

Letošní rok – a určitě i ten následující – bude 
hlavně o výstavbě svazkových škol. Jelikož jsem 
předsedou Svazku obcí Pod Beckovem, odčerpává 
tento projekt značnou část mojí kapacity. V obci 
bychom chtěli začít s rekonstrukcí veřejného pro-
stranství u bytových domů mezi ulicemi Měšická 
a Na Mýtě a dále vybudovat didaktickou školní za-
hradu v areálu ZŠ a ZUŠ Líbeznice. Projekty jsou při-
pravené, ale realizace bude záležet na tom, zda se 
nám podaří získat dotaci. 
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Dokončení ze strany 1

během podzimu, nezůstane jako holátko v poli. Na 
jaře zde budou vysázeny platany, podobné těm 
u zahradnictví, a vytvoříme tak další část uliční aleje. 

Nejen úprava zeleně v obci, ale především za-
bezpečení čistoty a pořádku je vlastně na denním 
pořádku pracovníků obce. Obec se pod koštětem 
paní Janky jen blýská, odpadky mizejí v pojízdné 
popelnici; a to všechno je doprovázeno krásným 
úsměvem. Děkujeme. Zameteno a uklizeno by bylo, 
ovšem nyní je potřeba odpadky někam dát, zvláště 
ty, které patří do tříděného odpadu. Během roku 
získaly novou tvář tři stanoviště separovaného od-
padu – u zdravotního střediska, u školky a přede-
vším na rohu ulic Mělnická a Na Mýtě. Speciálně 
posledně jmenované se díky úpravě změnilo k ne-

poznání; přesto si někteří toto místo pletou se sme-
tištěm a odhodí zde pytle s odpady všeho druhu. 

Po dokončení výstavby Neorondelu a přestavby 
kmenových učeben na třídy odborné obec pokra-
čovala ve svém programu Kvalita není kvantita. Ve -
stibul školy včetně schodiště k šatnám a chodby 
v přízemí se jako mávnutím kouzelné zednické 
lžíce, vodováhy či aku šroubováku posunul o 60 let 
v čase. Místo emailových i luxferových stěn, místo 
zašlapaných dlaždic a ošklivých schodů se největší 
základní škola v České republice a přilehlém okolí 
může pyšnit novým vstupním vestibulem, kde z mo-
derních světel budou oči přímo přecházet. A nejen 
z nich, suterénní místnost, kde bývala keramická 
pec, se také změnila k nepoznání a pevně dou-
fáme, že se nová sborovna líbí i jejím uživatelům.  

Aby mohla nová sborovna plně sloužit svému 
účelu a vytvářet důstojné prostředí pro nelehkou 

práci učitelů, muselo dojít i k úpravě chodníčku 
podél vnějšího obvodu školy. Terén byl nově přespá-
dován směrem od budovy, okapový chodník a in-
jektáž zdí proti vlhkosti snad dokážou neuvěřitelně 
rozpínavou kapalinu udržet mimo školní budovu. 

A škola do třetice – přes prázdniny dostalo více-
účelové hřiště nový travnatý povrch. Sice z trávy 
umělé, zato vysoce kvalitní a odolné. 
Na konec si nejde nenechat trošku problematickou 
a nejednoduchou (ovšem původně velmi jednodu-
chou a nesložitou) stavbu, kterou je budova zázemí 
pro návštěvníky v Areálu zdraví. Přese všechny „po-
rodní“ bolesti a následné dětské choroby to s pří-
chodem roku 2024 vypadá, že nám „holka“ snad 
konečně poroste do krásy. Tak do nového roku 
všechno nejlepší. 

-lč- 
foto archiv obce 

Kontejnerové stání v ulici Na Mýtě v moderním kabátě Výsadba stromů oživila zrekonstruované ulice

Nový chodník do areálu Řempa

Obnova zeleného pásu Stavba pokračuje

Zmodernizovaný vestibul v základní škole
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TÉMA

NENÍ 175 KČ  
ZA KUBÍK VODY 
JIŽ PŘÍLIŠ? 
S novým rokem již tradičně přicházejí nové 
a jako vždy vyšší ceny. Nemilým překvapením 
pro naše občany je tentokrát skokový nárůst 
ceny vody, tedy ceny za dodávku pitné vody do 
našich domácností a následné převedení této 
vody kanalizací do čistíren odpadních vod a její 
vyčištění. Na důvody tohoto nárůstu jsme se 
zašli zeptat do společnosti Vodárny Kladno – 
Mělník (VKM), kde jsme hovořili s ředitelem 
Ing. Josefem Živnůstkem. 

Pane řediteli, vaše společnost zdražila vodu 
o 25 procent, což znamená, že naši občané 
mají jednu z nejvyšších cen v celé České re-
publice, proč tomu tak je? 

Těch důvodů je samozřejmě celá řada, některé jsou 
aktuální, jako je změna sazby DPH či ceny energií 
anebo vysoká míra inflace téměř všech vstupů, ze 
kterých se cena skládá. Tím hlavním důvodem je 
však složitost zásobování území, které naše vodárna 
pokrývá, a především stáří a stav naší infrastruktury. 

O ceně energií a inflaci slyšíme ze všech 
stran, s tím se jistě musely vypořádat všech- 
ny vodárny, ale VKM zdražily nejvíce. 

Ano, proto jsem uvedl, že těch důvodů je více. Zmí-
nil jste energie. To je právě jeden z důvodů, proč 
nelze cenu vody v regionech srovnávat bez dalšího 
vysvětlení. 

Standardně se v moderní době dodávka vody 
projektuje tak, že místo, kam se voda dodává, které 
nazýváme spotřebištěm, je výškově níže než zdroj, 
odkud se voda odebírá. Tudíž se voda bez nákladů 
na energie spojené s čerpáním dostává přivaděči do 
místa většinové spotřeby. 

V našem případě ale před nějakými pětašede-
sáti lety státní orgány rozhodly, že poručí větru 
i dešti a zajistí průmyslový rozvoj Kladenska vodou 
z Řepínského dolu. Skutečnost, že přivaděč bude 
mít 60 kilometrů a Kladno je o více než 330 metrů 
výše, tehdy asi nebyla problém.  

Státní vodohospodářský plán byl těmto argu-
mentům nadřazen. A jedním z důsledků tohoto 
rozhodnutí je fakt, že v roce 2024 zaplatíme ze 
elektrickou energii, potřebnou pro chod čerpa- 
del dopravujících pitnou vodu o 330 m výše, přes 
120 milionů Kč. 

To lze pochopit, ale stále je zřejmé, že cenou 
elektřiny těch 175 korun neobhájíte. 

Máte pravdu. To je jenom jeden z důvodů, a navíc 
to ani není důvod hlavní. Tím zásadním je stav naší 
infrastruktury. Spravujeme více než 3 000 kilometrů 
potrubí, desítky vodojemů, čerpacích a přečerpáva-
cích stanic, čistíren odpadních vod a tak dále. Tento 
majetek je třeba obnovovat, jinak se nezvratně při-
blížíme k bodu zlomu, kdy nebudeme schopni za-
jistit zásobování obyvatel pitnou vodou. Asi každý 
si umí představit několikatýdenní výpadek zásobo-
vání velkého sídliště či rozsáhlou havárii, která by  
vyřadila čistírnu odpadních vod. Anebo beru zpět, 
téměř nikdo si to neumí představit! 

Ale já nechci strašit, právě i prostřednictvím sta-
novení ceny vody vidíte, že lidé, kteří o vodárnách 
rozhodují, což jsou mimochodem zástupci měst 
a obcí, si jsou vědomi své odpovědnosti nejenom 
vzhledem k jejich funkčnímu období, ale i pro bu-
doucnost. 

Můžete tedy prosím uvést konkrétní data, 
která by vámi stanovenou cenu vysvětlila? 

Jednoznačně největší položkou jsou peníze na ob-
novu našeho majetku. Zjednodušeně řečeno máme 
majetek v hodnotě 28 miliard korun a jeho život-
nost je cca 55 let. Z toho plyne, že pokud do ob-
novy budeme investovat půl miliardy ročně, bu-
deme tuto infrastrukturu udržovat v aktuálním, 
tedy dobrém stavu. Je to samozřejmě zjednodušení 
celého problému. Každé další jeho zpřesnění pak 
bohužel poukazuje na to, že i s částkou půl miliardy 
ročně nebudeme v pohodlné situaci, a to zejména 
proto, že velmi významná část našeho majetku byla 
vybudována v relativně krátkém časovém úseku. 
Bohužel se tak již blíží období, kdy začne dosluho-
vat kapacitní potrubí naší vodárenské soustavy po-
stavené před 55 až 60 lety a přitom na výše zmíně-
ných 500 milionů Kč nedosáhneme ani při ceně 
175 Kč v roce 2024. 

Zatím, pane řediteli, představujete samé 
problémy, to se s tím opravdu nedá nic 
dělat? 

Řešení, která částečně pomohou, existují a my je 
v dostupné možné míře využíváme. Společně s na- 
ším provozovatelem zajišťujeme diagnostiku infra-
struktury a následně provádíme multikriteriální 
hodnocení její životnosti tak, abychom maximálně 
prodloužili dobu využití majetku. I proto jsme dnes 
schopni provozovat 115 let staré sítě. 

Jako první ve střední Evropě jsme na naše přiva-
děče použili diagnostiku Pipediver®, kdy již její první 
nasazení zajistilo úspory v desítkách milionů korun. 

Shybku pod Labem jsme obnovili metodou mi-
krotuneláže, a pokud to je možné, využíváme bez-
výkopové metody obnovy sítí, a to včetně sítí tlako-
vých. To všechno představuje úspory v desítkách 
milionů korun ročně. Nicméně infrastrukturu, která 
má hodnotu několik desítek miliard, za desítky mi-
lionů neobnovíte. 

Dobře, ale co sociální pohled na věc? Není 
již dnešní cena vody za hranicí toho, co si 
většina lidí může dovolit? 

S veškerým respektem k tomuto aspektu si dovolím 
tvrdit, že řešení této otázky nenáleží vodárnám. So-

ciální otázky řeší (anebo má řešit) stát. Případně 
tato oblast náleží krajům či místní samosprávě. Ale 
řešit sociální problémy tím, že vodárny sníží cenu 
vody a přenesou náklady na obnovu vodovodů a ka-
nalizací do budoucna, přece nelze. Já osobně vím 
o několika obcích, které si své vodovody provozují 
samy a za posledních dvacet let nedaly do obnovy 
ani korunu, pouze látají havárie. Dovolte mi proti-
otázku: Myslíte si, že tito starostové postupují zod-
povědně? 

Já jsem manažerem vodárny a je mým úkolem 
řešit zásobování obyvatelstva vodou a předkládat 
představenstvu podklady o stavu a potřebách sítě 
vzhledem k aktuálnímu i budoucímu naplnění to-
hoto základního úkolu. 

Ano, v představenstvu i dozorčí radě již pracují 
zástupci obcí, kteří dozajista zvažují i sociální do-
pady. Nicméně i oni jsou si vědomi toho, že jejich 
prvotní úkol stanoví zákon o vodovodech a kana-
lizacích, který v § 8 říká, že vlastník vodovodu nebo 
kanalizace je povinen zajistit jejich plynulé a bez-
pečné provozování a vytvářet rezervu finančních 
prostředků na jejich obnovu. Tato povinnost je 
opravdu tou prvotní a v okamžiku, kdy o vodárně 
rozhodujete, ji musíte mít na zřeteli. Mimochodem 
o ceně vody pro rok 2024 rozhodlo představenstvo 
i dozorčí rada jednohlasně. 

A jak tedy vidíte další vývoj, bude cena 
vodného a stočného nadále stoupat? 

Cena se schvaluje vždy na následující rok. Schvalují 
ji členové představenstva a ti jsou vždy voleni na 
čtyřleté období valnou hromadou společnosti, tedy 
všemi 188 akcionáři, respektive obcemi. 

Aktuální dohody na jednání představenstva a do-
zorčí rady jsou takové, že tato cena se po následující 
dva roky měnit nebude, a já jsem přesvědčen, že 
tomu tak bude. Nicméně zavazovat k tomuto roz-
hodnutí možné nové členy orgánů společnosti 
pravděpodobně nelze. 

Děkuji za rozhovor. 

Já děkuji za možnost podat podrobnější vysvětlení. 

-na- 
foto Google
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LÍBEZNICKÉ ŠKOLY

ROK 2023  
NA LÍBEZNICKÉ 
ŠKOLE  
Rok 2023 byl pro líbeznickou školu v mnohém 
důležitý. V září jsme přivítali přes 1 600 dětí 
a potvrdili tak status školy s největším počtem 
žáků v České republice. Trochu s nadsázkou 
jsme tento rekord nechali zapsat i do České 
knihy rekordů, do které se tímto poprvé do-
staly i samotné Líbeznice. Vysoký počet žáků 
s sebou přináší nejednu komplikaci, přesto se 
snažíme, aby v pomyslném trojúhelníku žáci–
učitelé–rodiče panovala všeobecná spokoje-
nost a děti chodily do školy rády. 

V uplynulém roce jsme také překročili hranice Lí-
beznic a byli nuceni výuku pro první třídy realizovat 
v detašovaných pracovištích v okolních obcích – 
Měšicích, Bašti, Nové Vsi a Kojeticích. Když jsme 
celý tento projekt chystali, vůbec jsme si nedovedli 
představit, jak to bude fungovat, jak se nám vše po-
daří zorganizovat. Na konci prvního pololetí musím 
s klidem v srdci konstatovat, že se akce detašovaná 
pracoviště povedla. Podařilo se nám umístit všechny 
děti, které měly zájem nastoupit povinnou školní 
docházku do líbeznické školy. Je jich dohromady 
205. Mnohé třídy v okolních obcích mají menší 
počet žáků, chodí do nich děti z daných obcí a děti 
se zapojují i do místních aktivit. Poděkování patří 
nejen paním učitelkám, které měly odvahu do to-
hoto projektu jít, ale i místním samosprávám, které 
nám s celou organizací výuky v detašovaných pra-
covištích výrazně pomohly.  

MÁME NEJVĚTŠÍ POČET ŽÁKŮ 
V ČESKÉ REPUBLICE 

Jednou z nejdůležitějších novinek uplynulého ro- 
ku byla realizace nového školního vzdělávacího 
programu, digitalizace výuky, nová informatika 
a pořízení IT vybavení a pomůcek. Troufám si říci, 
že v tomto směru je naše škola opravdu na špičce 
a nabízí dětem široké a zábavné spektrum aktivit, 
které nejen že rozšiřují výuku o moderní techno-
logie, ale také učí děti digitálním kompetencím, 
jež budou v životě potřebovat. Nic z výše uvede-
ného by nebylo možné bez obrovského nasazení 
kolegyň a kolegů, kteří vše správně nastavili, veš-
keré pomůcky nakoupili a společně připravují ho-
diny tak, aby žáci mohli technologie využívat nejen 
při výuce, ale i v běžném životě. Vše jsme pak ukot -
vili do nového školního vzdělávacího programu, 
který reflektuje informatické myšlení a tolik po-
třebné digitální kompetence.  

Každý den výuky se na naší škole něco děje. 
Jsou to zajímavé výukové hodiny, školy v přírodě, 
třídní výlety, exkurze, vzdělávací i preventivní pro-
gramy, mezigenerační projekty, sportovní akce 
a mnoho dalšího. Základní umělecká škola se za-
pojuje do komunitních aktivit, děti ze ZUŠky svým  
vystoupením obohacují nejednu obecní akci, sbí- 
rají ocenění na celorepublikových soutěžích, jejich 
krásné obrázky jsou vystavovány v širokém okolí. 
O všem pravidelně informujeme na školním webu, 
Facebooku, Instagramu nebo na stránkách školního 
časopisu. Jsem vděčný za to, že na škole máme  
vyučující i paní vychovatelky nebo asistentky pe- 
dagogů, kteří společně s dětmi takové aktivity vy-
mýšlejí a realizují. Škola by se neobešla ani bez ko-
legyň a kolegů z jídelny nebo bez úklidu, školníků, 
kolegyň z účtárny a hospodářského oddělení. Je 

nás tady dohromady 200 a všem patří velké podě-
kování.  

VELKÉ PODĚKOVÁNÍ VŠEM 
PRACOVNÍKŮM ŠKOLY 

U několika projektů jsme poprvé v loňském roce pře-
kročili hranice České republiky a zapojili se do mezi-
národních projektů. V rámci programu Erasmus+  
vyjela první skupina žáků naší školy na stáž do 
španělské Granady, kde děti měly možnost po-
znat nejen výuku na zahraniční škole, ale i odlišné 
kulturní prostředí. Na tento rok chystáme výjezdy 
do Polska, Slovenska, případně Řecka, uvidíme, 
s jakým mezinárodním partnerem se domluvíme 
na spolupráci. 

Škola nezahálela ani na poli investic. Ve spolu-
práci a za velké podpory a pomoci obce byl kom-
pletně zrekonstruován vestibul a přízemí školy. 
Nejen že celý prostor dostal moderní háv, ale vznikly 
zde i tolik potřebné kontaktní místnosti pro malé 
schůzky, ať už s dětmi, nebo rodiči. Další investicí 
byla rekonstrukce povrchu víceúčelového hřiště, 
které dostalo novou umělou trávu. Kompletní re-
konstrukcí prošly i okapové chodníčky hlavní bu-
dovy, aby byla škola správně odizolována. V tomto 
roce chystáme rekonstrukci šaten na hlavní budově, 
na nové podobě již pracují architekti.   

 
Na závěr přeji všem do celého roku 2024 za celý 
kolektiv ZŠ a ZUŠ Líbeznice hodně zdraví, štěstí 
a rodinné pohody. Držte nám palce! 

František Grunt 
foto archiv ZŠ

Informatické myšlení v praxi

Tým líbeznické školy v Granadě
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HISTORICKÉ OKÉNKO

PONOCNÝ 
Obec Líbeznice zaměstnávala ponocného, a jak 
název napovídá, byl to člověk, který pracoval po no-
cích. Jeho úkolem bylo procházet vsí a dohlížet na 
klid a pořádek, když její obyvatelé spali. Ponocný 
byl vybaven dřevěnou lucernou a rohem. Ponoc-
ného zastupoval podle potřeby také obecní pastýř 
nebo obecní strážník. Ponocný byl i jakýmsi před-
chůdcem protipožární hlídky. 

Většina chalup mívala střešní krytinu ze sla- 
měných došků, vytápěny byly jen pevnými palivy, 
dřevem a uhlím. Hospodyně připravovaly pokrmy 
na kamnech, sporácích. Doma se svítilo svíčkami, 
olejovými a petrolejovými lampami. V obci se na-
cházely provozy, ve kterých se často pracovalo 
s otevřeným ohněm, jako byly kovárny, cukrovar 
a pekárny, kde rovněž hrozilo nebezpečí zahoření. 
Většina obce v podstatě až do roku 1925 zůstá-
vala v noci téměř neosvětlená. Veřejné elektrické 
osvětlení po celé obci bylo instalováno až v první 
polovině 20. století. Předcházelo mu nejprve ve-
řejné osvětlení lampami na olej na některých veřej-
ných místech obce, například u bývalého rybníka, 
statku čp. 34.  

Roku 1903 přispěl na petrolejové lampy na de-
seti kandelábrech po obci místní Spolek okrašlovací. 

Na provoz se pravděpodobně skládali občané. Roku 
1907 převzala lampy do správy obec, v roce 1911 
na ně koupila knoty a hořáky a do samotných lamp 
skleněné tabulky, které nakoupila u pana sklenáře 
Antonína Ulbricha z čp. 14 (Sklenářská ul. 14).  

Jako první začal elektrický proud vyrábět ve 
svém statku František Plicka, a to proud jedno-
směrný, který používal k osvětlení své nemovitosti 
a jejího okolí.  

Celá obec byla veřejným elektrickým osvětlením 
vybavena a osvětlena v roce 1925. Ale ještě v roce 
1926 obec zaměstnávala ponocného Václava Šílu 
(nar. 1849) z čp. 7. 
 
(Děkuji panu Dr. Janu Králíkovi. Zdroje: B. Zadák 
a K. Bořický.) 

Hana Bílková 
foto archiv -hb-

Veřejné osvětlení na čp. 34, dnes Družstevní

Ponocný

OBECNÍ POLICIE

OBECNÍ POLICIE 
V ROCE 2023 
V současné době tvoří Obecní policii Líbeznice tři 
strážníci a asistent prevence kriminality s další spe-
cializací na odchyt psů, hadů a plazů. Strážníci za-
jišťují na základě veřejnoprávní smlouvy služby pro 
obce Bašť, Předboj a Bořanovice.  

V roce 2023 strážníci obecní policie řešili celkem 
579 přestupků, z čehož bylo příkazem na místě ulo-
ženo 236 pokut a 143 přestupků bylo postoupe- 
no správnímu orgánu. U 200 přestupků postačila 
po projednání přestupku ze strany obecní policie 
pouze domluva.  

Skladba spáchaných přestupků v obci je různo-
rodá. V počtu však jednoznačně vedou přestup- 
ky v dopravě, kterých strážníci řešili celkem 335, 
z čehož 179 přestupků bylo spácháno překročením 
nejvyšší povolené rychlosti v obci a 156 přestupků 
v dopravě mimo překročení nejvyšší povolené rych-
losti. Zejména se jednalo o přestupky spočívající ve 
stání vozidel v místech, kde to je zakázáno – stání 
na chodníku, v autobusové zastávce, v zákazu za-
stavení, na vyhrazeném parkovišti pro osoby s tě-
lesným postižením –, nebo nově v nerespektování 
dopravní značky parkoviště s parkovacím kotou-
čem.  

Mezi další přestupky, které strážníci v letošním 
roce řešili, patří například přestupky proti majetku, 
zejména drobné krádeže, poškozování cizí věci 
v devíti případech, přestupky proti občanskému 
soužití ve dvou případech nebo 12 přestupků proti 
veřejnému pořádku.    

Strážníci dále asistovali v průběhu roku 2023 při 
devíti dopravních nehodách, dále u pěti požárů, 
zajišťovali 17 kulturních nebo sportovních akcí. 
V 15 případech řešili nalezené věci, ve čtyřech pří-
padech vyjížděli na oznámení o napadení objektu 
na základě elektronického zabezpečení obecních 
budov nebo na základě oznámení od občanů. Od-
chyceno bylo 15 volně pobíhajících psů. 

BEZPEČNOSTNÍ 
SITUACE V OBCI  
Dle statistik OO PČR Odolena Voda bylo v rámci 
území obce Líbeznice v roce 2023 zaevidováno cel-
kem 26 trestných činů, kdy objasněnost k uvede-
ným trestným činům ke 4. lednu 2024 je 53,85 %.  

Skladba evidovaných trestných činů v obci je 
různorodá. Počtem však převyšují trestné činy proti 
majetku, jako je vloupání do objektů ve třech pří-
padech, krádež věcí v pěti případech a poškozování 
cizí věci v šesti případech. Ve dvou případech se jed-
nalo o zanedbání povinné výživy, v jednom případě 
o podvod. Jeden případ ublížení na zdraví, tři pří-
pady maření výkonu úředního rozhodnutí, jeden 
případ loupeže, jeden případ padělání bankovek 
a dva mravnostní trestné činy v kyberprostoru.   

Jeden případ násilného trestného činu se týkal 
loupežného přepadení obsluhy benzinové čerpa- 
cí stanice Líbeznice, kdy pachatel pod pohrůžkou 
střelné zbraně z provozovny odcizil finanční hotovost. 
Pachatel byl po několika týdnech dopaden policií, kdy 
se jednalo o recidivistu s bohatou trestní minulostí, 
který totožnou trestnou činnost páchal na území 
hl. m. Prahy, Středočeského a Ústeckého kraje.  

Policisté z OO PČR Odolena Voda řešili v obci Lí-
beznice v roce 2023 celkem 32 přestupků, z čehož 
bylo 15 přestupků proti majetku, 11 přestupků pro- 
ti občanskému soužití a šest přestupků na úseku 
ochrany před alkoholismem a jinými toxikomaniemi.  

 
 

POŘÁD DOKOLA 
Obecní policie opakovaně řeší nejrůznější druhy  
odpadu vyhozeného v prostorech míst tříděného 
odpadu v obci. Posledním „chyceným“ hříšníkem 
byl muž, který odhodil obaly od stavebních mate- 
riálů ke kontejnerům tříděného odpadu v nově vy-
budovaném místě pro kontejnery na tříděný odpad 
v ulici Na Mýtě. Za své jednání si od strážníků vy-
sloužil v příkazním řízení pokutu.   

Přistihnout pachatele při činu nebo dokázat 
konkrétní osobě, že se takto zbavila odpadu, který 

do tříděného odpadu nepatří, je složité. Obecní po-
licie k dopadení takových hříšníků využívá fotopasti, 
které instaluje k místům tříděného odpadu, stálé 
kamerové systémy nebo fotky, jež posílají sami ob-
čané, kteří jsou svědky takového jednání. 

Díky výše uvedenému se obecní policii v uply-
nulém období podařilo zjistit a následně vyřešit ně-
kolik pachatelů, kteří k místu tříděného odpadu vy-
hodili například bojler, stavební suť, pneumatiky 
a dřevěný odpad.  

Za přestupek může být strážníkem uložena po-
kuta příkazem na místě až do výše 10 000 Kč, ces-
tou správního orgánu pak až do výše 50 000 Kč pro 
fyzické osoby.  

 
 

VÁNOČNÍ KRÁDEŽ 
Poslední adventní víkend přijala obecní policie 
oznámení o krádeži adventního věnce, a to z vcho-
dových dveří u domu v Líbeznicích. Oznamovatelka 
přidala též kamerový záznam dvou osob, které pro-
cházely po ulici, kdy jedna z osob nesla poměrně 
velký adventní věnec, který ještě svítil. 

Šetřením ze strany obecní policie byl zjištěn další 
pohyb osob, kdy byly zajištěny poměrně kvalitní ka-
merové záznamy z domů, kolem nichž dvojice pro-
cházela. Z kamerových záznamů bylo zjištěno, že 
dvojice vhazovala letáky s reklamou firmy, která na-
bízela slevy za servis vozidla, do poštovních schránek. 

Poté stačilo kontaktovat uvedenou firmu, od 
které byly zjištěny nacionále muže, který ve večer-
ních hodinách roznášel reklamní letáky. Vzhledem 
k tomu, že muž přebýval v sousední obci, seděl již 
po dvou dnech od krádeže na úřadovně obecní po-
licie, kde si rychle vzpomněl, že adventní věnec 
„našel“ připevněný na cizích dveřích. Zlodějíček ná-
sledně vrátil adventní věnec šťastné majitelce a od 
obecní policie vyfasoval předčasný vánoční dárek 
v podobě pokuty za krádež a zápis do evidence pře-
stupků. 

Chtěl bych tímto poděkovat ochotným spoluob-
čanům, kteří poskytli obecní policii kamerové zá-
znamy ze svých domů, díky nimž se podařilo krádež 
rychle objasnit. 

Rudolf Sedlák
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SPORT

BASKET 
V LÍBEZNICÍCH 
Představíte se nám? 

Jmenuji se Aleš Jiráň a jsem bývalý profesionální 
hráč a nyní basketbalový trenér skills coach. Ru-
kama mi prošli hráči, kteří hrají extraligu, i mladší 
hráči, kteří se nyní začínají chytat ve velmi renomo-
vaných klubech (například Kryštof Brezík, 15 let, 
nyní v Bayernu Mnichov jako jediný Čech, Vít Krejčí, 
hráč NBA, kterého jsem trénoval v létě, hráči U17 
v klubu Sokol Pražský a dříve GBA Academy…). 

Kde vznikl nápad začít v Líbeznicích s bas-
ketbalem? 

Když jsem začal žít v Líbeznicích, začal jsem tu pro 
radost s kluky chodit na basket a následné pivo do 
Žluté karty. A při debatách po tréninku jsme po-
stupně přišli na to, že je tu velká enkláva basketba-
lových nadšenců v řadách tatínků a maminek 
a stálo by za to zde založit klub a možnost tréninku 
pro jejich potomky. Proto jsem se od roku 2024 roz-
hodl postupně utlumovat aktivity v Praze a více se 
věnovat místní komunitě. Založil jsem spolek Bas-
ketball Líbeznice a dohodl se s panem starostou 
a panem ředitelem ZŠ na možných kapacitách tě-
locvičen a podpoře od obce. Z reakcí obou pánů si 
troufám říct, že rozvoj basketbalu v Líbeznicích oce-
ňují a bude přínosem pro místní komunitu. 

Kdy se do toho pustíte? 

Do konce školního roku 2023/2024 stihneme třetí 
čtvrtletí. Nábor bude 23. března 2024 od 15 hodin 
v hale Na Chrupavce. Podrobné informace budou 
zveřejněny na plakátech v obci a na facebooko-
vých stránkách Líbeznice Basketball. Jednotlivé tré-
ninky pak začnou v prvním dubnovém týdnu a do 
konce školního roku bude pevný rozvrh po věko-
vých kategoriích. Od září pak najedeme na kla-
sický „kroužkový“ režim. Vše uvidíme podle zájmu 
dětí a možností tělocvičen. V budoucnu se roz-
hodně nebráním rozšíření do okolních obcí, kde 
se nyní stavějí nové školy a haly, tak aby šlo více 
vyhovět dětem v jejich bydlišti. 

Čekáte, že zde objevíte dalšího Michaela 
Jordana nebo Tomáše Satoranského. Věnu-
jete se i osobnímu tréninku jeden na jed-
noho? 

Individuálnímu skills coachingu se věnuji a je radost 
vidět, když vám hráč vyroste před očima. Je to ale 

strašná dřina, není to jen o technice, ale o fyzické 
kondici, vrozených dispozicích a mentální síle a na-
stavení hlavy. Jasně že se tu může objevit nějaký  
výjimečný talent a s tím pak mohu pracovat indivi- 
duálně a posouvat ho dál, ale kroužky jsou ote-
vřené všem, kdo mají chuť sportovat. A na sku- 
pinových hodinách je to zejména u menších dětí 
o radosti z pohybu, ze získávání nových doved-
ností, ale i o rozvoji sounáležitosti a týmového 
ducha. Rád bych, aby basketbal děti bavil a poda-
řila se nám postupně vybudovat jasná identita 
klubu, jehož dres budou členové s hrdostí nosit. 
 
Děkuji za rozhovor. 

Jan Havlíček

Aleš Jiráň                                            foto archiv -aj-

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

ZAMYŠLENÍ NAD 
FOTBALOVÝM 
ROKEM 2023 
Z PŘEDSEDNICKÉ 
ŽIDLE 
Rok, který jsme právě zakončili, nelze přejít bez 
pohledu zpět a zhodnocení úspěchů a radostných 
okamžiků, ale také s pohledem dopředu na to,  
co nás čeká. Jako předseda fotbalového klubu  
1. FC Líbeznice bych s vámi chtěl sdílet naše po-
city a zamyšlení nad uplynulou sezonou. 

A-tým:  
Historický návrat a boj o prvenství 

Vrátit se do středočeské soutěže není jen historický 
moment pro 1. FCL, ale také výrazný krok pro  
A-tým. S bojem o první místo jsme přesáhli náš cíl. 
Ačkoli jsme skončili druzí a první místo nám uteklo 
jen o čtyři body, je tento výsledek naším sportovním 
triumfem, ale i příběhem kolektivní snahy. Hráči bo-
jovali nejen o výsledky, ale soustředili se na vzájem-
nou podporu, vášeň a touhu rozdávat radost všem, 
kdo je sledují. S hrdostí a nadějí hledíme na to, co 
přinese jarní část soutěže.  

Benfika: Srdnatý boj ve 4. třídě 

Benfika přináší radost nejen sobě, ale i důvod k ob-
divu všech. Jejich statečný boj o co nejlepší výsledek 
ve 4. třídě nám ukazuje, že fotbal není jen o výsled-
cích, ale hlavně o sportu a kamarádství. I přes ne-
úspěchy si udržují chuť do hry, což je důležité pro 

rozvoj fotbalu a sportu v Líbeznicích i pro fotbalisty, 
kteří se nedostanou do A-týmu. 

Mládežnický Fotbal:  
Rozvoj a nové výzvy 

Mládežnický fotbal je naší investicí do budoucnosti 
a malí hrdinové jsou všude kolem nás. Od radosti 
z prvních vítězství i slziček zklamání nejmladších  
fotbalistů přes odvážné rozhodnutí starší přípravky 
postavit se silnějším a starším soupeřům až po ra-
dost z prvenství v soutěži mladších žáků. Zažíváme 
vytváření nových fotbalových příběhů. Každý hráč 
v sobě nese potenciál a my jako trenéři a vedení  
věříme, že se budoucnost zaleskne plněním jejich 
fotbalových snů. Nakročeno má naše mládež dobře, 
ve všech soutěžích obsadily týmy 1. FCL první a před- 
ní příčky. Naším úkolem teď bude podpořit a udržet 
ten jejich zápal pro fotbal.  

Mládežnický fotbal není jen o zápasech, ale 
i o pospolitosti. Podpora ze strany obce a obětavých 
rodičů nám umožňuje vytvořit prostředí, ve kterém 
se hráči mohou rozvíjet. Každá tradiční akce od tré-
ninkových kempů přes dokopnou až po vánoční se-
tkání rodičů v hale ukazuje sílu tohoto společenství.  

Závěrečné díky 

Celý trenérský a realizační tým si cení pozitivních 
ohlasů od fanoušků, rodičů i všech příznivců a spon-
zorů i radosti, kterou vidíme v očích našich hráčů. 
Toto nás motivuje k dalšímu rozvoji a práci v klubu. 
Děkujeme všem za podporu a oddanost.  

Ať nás v roce 2024 čeká cokoli, jdeme do toho 
s láskou ke sportu a touhou sdílet radost z fotbalu.    

Zdeněk Stibal, předseda 1. FCL 
foto archiv 1. FC Líbeznice  
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LÍBEZNICKÉ SPOLKY

LÍBEZNICKÁ ATLETIKA V ROCE 2023 
V roce 2023 jsme se skoro nezastavili. V závěru jsme trochu bilancovali a zkoušeli udělat i nějaké statistiky. Některé z nich nás svými daty docela 
překvapily, tak se o ně s vámi rádi podělíme. A také o to, jak náš „klasický“ atletický rok vlastně vypadá. 

V roce 2023 se o téměř 320 oddílových členů staralo celkem 19 trenérů a jedna 
asistentka. Takové množství atletů je pro nás opravdu velká výzva. A jak vypa-
dají naše tréninkové časy? Pondělky, středy a pátky patří malým atletům nebo 
závodním tréninkům, úterky a čtvrtky tréninkům atletiky pro radost. Hodiny 
jsou vždy nastaveny tak, aby se jeden trenér věnoval skupině o maximálně  
15 dětech. Většina lekcí se trénuje venku, pro malou skupinu mini přípravek 
a některých přípravek máme možnost být v zimě v pronájmu v tělocvičně. 

Když jsme na papíře viděli počet odtrénovaných hodin našich trenérů po 
jednotlivých měsících, byli jsme tím množstvím opravdu překvapeni. A to roz-
hodně nejsou všechny hodiny, které naši trenéři s dětmi tráví, přidejme ještě 
pět dní soustředění na jaře, dva týdny v létě, pět dní soustředění na podzim na 
klasickém soustředění a další tři dny dodatkového podzimního soustředění. 
V tabulce také nejsou spočítané dny a hodiny závodů, které probíhají o víken-
dech, v pátek odpoledne, případně někdy i v běžných pracovních dnech. A to 
nemluvíme o školeních, která naši trenéři musí absolvovat, aby jejich kvalifikace 
odpovídala našim přísným požadavkům. 

Co nás také hodně zajímalo, to byly počty našich atletů – rozdělené podle 
věku, lokality, odkud docházejí atd. A co jsme zjistili? 

Nejvíce našich atletů je z Líbeznic, Baště, Prahy a Hovorčovic. 
Nejpočetněji zastoupenou skupinou v našem oddíle jsou nejmladší atleti 

ročníků 2017, 2014, 2015, 2013 a 2012. Naopak nejméně máme těch nej-
starších. 

Dívek i chlapců je skoro stejně – 169 dívek a 149 chlapců. 

A jak tedy vypadá náš atletický rok? 

V lednu probíhají běžné tréninky, na začátku ledna jsme spolu s ASK Dipoli 
pořádali halové závody na Strahově, aby si naši atleti udělali statistické výkony 
pro nadcházející halovou sezonu. A během ledna naši atleti závodili všude, kde 
se dalo. Také se konaly krajské přebory jednotlivců v hale v kategorii do-
rostu, juniorů, juniorek a staršího žactva. Všude se nám podařilo získat cenné 
kovy a umístění. 
 
Únor je sice nejkratší měsíc, ale i tak se stihlo halových závodů opravdu mnoho. 
V Ostravě se konalo Mistrovství České republiky jednotlivců dorostu juniorů, 
kde jsme opět měli své zastoupení. Také proběhly krajské přebory jednotlivců 
mladšího žactva v hale, ze kterých naši atleti přivezli krásné medaile. 
 
Březen je měsíc, kdy vyjíždíme na pět dní jarního soustředění. Zástupci star- 
šího žactva, kteří se svými výkony kvalifikovali, vyrazili opět do Ostravy na 
Mistrovství České republiky jednotlivců žactva, odkud naše žákyně dovezly 
titul Mistryň republiky ve štafetě 4 x 200 metrů a jedna žákyně také titul 
Vicemistryně republiky ve skoku dalekém. V roce 2023 jsme se znovu za-
pojili do projektu Atletika pro celou rodinu. Je to skvělý projekt, kdy si ro-
diče vyzkoušejí tři speciální tréninky se svými dětmi a celou akci zakončí závody 
ve vybraných disciplínách. V březnu proběhl první trénink tohoto projektu, a to 
v hale. 
 
Dubnová pranostika o tom, že „ještě za kamny budem“, pro atlety rozhodně 
neplatí. V dubnu začíná atletická sezona na dráze, závodí se v různých závo-
dech jednotlivců, ale také začínají krajské přebory družstev všech kategorií. Tyto 
přebory mají obvykle tři až čtyři kola na jaře a finále v září. Prosluněná neděle 
16. dubna patřila dalšímu ročníku našich Duhových atletických závodů, kte-
rých se tentokrát zúčastnilo 183 malých i větších sportovců z blízkého okolí 
i ze vzdálenějších lokalit. 
 
V květnu pokračují krajské přebory družstev, pátky odpoledne patří i pří-
pravkovým atletům. Zároveň také proběhly krajské přebory jednotlivců na dráze 
všech starších kategorií, o získaných medailích a osobních úspěších jsme již 
v průběhu roku psali. Na konci května se dvě naše starší žákyně vydaly repre-
zentovat na mezinárodní závody do rakouského Schwechatu, odkud rovněž 
dovezly cenné kovy. 
 
Červen již podruhé patřil přespolnímu běhu v Měšicích, který společně 
s obcí Měšice spolupořádáme. Pokračovaly všechny krajské přebory a spousta 
dalších závodů na dráze, proběhly závěrečné závody projektu Atletika pro 
celou rodinu. Tři naše starší žákyně byly nominovány do Mezikrajových zá-
vodů, aby reprezentovaly Středočeský kraj, kde přispěly k výhře středočeského 
atletického žactva. Na konci června proběhly závěrečné tréninky všech kate-
gorií a trenéři se těšili na chvilku odpočinku.  
 
Zřejmě jim už ale atletika a naši sportovci tak přirostli k srdci, že sice začátek 
července proběhl bez organizovaného sportu, ale již před jeho polovinou jsme 
vyhlásili dobrovolné odpolední tréninky pro ty, kdo jsou doma a chtějí se 
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hýbat. A samozřejmě poslední týden v červenci již tradičně patří prvnímu ter-
mínu letního soustředění, které je věnováno přípravkám a mladšímu žactvu.  
 
Na soustředění mladších žáků hned na začátku srpna navázal druhý termín 
určený pro starší žactvo, dorost a juniory. Na Duhovce pokračovaly dobrovolné 
tréninky a již od 20. srpna byly vypsány termíny pro další kola krajských pře-
borů družstev, včetně ligových závodů mužů a žen, kde naši atleti hostovali 
pod hlavičkou Atletiky Stará Boleslav. Trenéři mladších kategorií se začali při-
pravovat na výběrové tréninky pro nábory do našeho oddílu. 
 
Září je měsíc návratu do školy a i pro nás je to měsíc téměř s největší zátěží, 
a to nejen co do počtu závodů, ale do celkové organizace. První a druhý týden 
probíhaly výběrové tréninky do oddílu, aby mini přípravky a přípravky mohly 
od poloviny září začít trénovat. To ale neplatí pro kategorie žactva a starších,  
ti trénují již od konce srpna a chystají se na finále všech přeborů. Loňskou  
velikou radostí byla účast družstva našich starších žákyň nejprve na 
Mistrovství Čech v Bílině, odkud se naše holky z druhého místa kvalifikovaly 
na Mistrovství České republiky družstev v Praze na Děkance. Celkově se 
naše žákyně umístily na 6. místě v republice, kdy za nimi zůstaly velké oddíly 
z celé republiky. To byl obrovský úspěch našeho oddílu, který ač z malé 
obce, dokázal „převálcovat“ i oddíly s profesionálním zázemím. 

V září došlo také k našemu druhému, dosud největšímu úspěchu, kdy 
starší žákyně, které se kvalifikovaly na Mistrovství České republiky jedno-
tlivců do Břeclavi, získaly nejen titul Mistryň České republiky ve štafetě  
4 x 300 metrů, ale také pokořily národní rekord v této disciplíně a staly se 
tak jeho novými držitelkami! 
 
Říjen jsme věnovali tréninkové přípravě na nabírání kondice, a aby ani naše 
nejmladší přípravky nepřišly zkrátka, spolu s Atletikou Stará Boleslav jsme 
jim uspořádaly jedny z posledních závodů na dráze. 
 
Začátek listopadu již tradičně patří našemu Podzimnímu běhu, letos již  
6. ročníku s opravdu hojnou účastní dětí i dospělých. Tento běh pro nás tra-
dičně uzavírá závodní sezonu na dráze. V polovině listopadu se konalo pěti-
denní soustředění, i letos s několika sněhovými vločkami během tréninků. 
Malí závodníci si již stihli užít první halové závody v Českém Brodě. A velcí 
atleti po absolvování letošní novinky, příměstského třídenního soustředění 
v hale na Strahově, začali plánovat své soboty podle toho, na kdy náš hlavní 
trenér naplánoval halové tréninky na Strahově. 

Letošní listopad patřil také 2. ročníku Slavnostního atletického večera. 
Jde pomalu již o tradiční setkání atletů mladšího žactva a starších se svými tre-
néry, rodiči, příbuznými a kamarády, ve svátečním duchu, s oceněním nejen těch 
nejlepších, ale všech atletů, večer spojený s povídáním, promítáním fotek, milými 
slovy, poděkováním trenérům i rodičům, rautem, letos dokonce i s diskotékou. 
Jsme velmi rádi, že jsme na našem večeru mohli přivítat také starostu Líbeznic, 
pana Jana Havlíčka, a místostarostu Líbeznic, pana Michala Doubravu. 
 
Prosinec patří zejména halovým závodům všech kategorií, a to nejen v Praze 
a okolí, ale také v Jablonci, Českém Brodě, Říčanech, Benešově atd. Máme tedy 
před Vánocemi docela napilno. A abychom nevyšli ze cviku, tak nás mezi  
24. prosincem a 1. lednem čekaly čtyři termíny tréninků v hale na Strahově, 
kam naši atleti se svými trenéry mířili ve svých volných chvílích mezi pojídáním 
cukroví, sledováním pohádek, rodinnými obědy a výlety na lyže.  

Jak vidíte, opravdu se během roku nenudíme. 
V roce 2024 nás určitě čeká mnoho krásných zážitků, ale i práce. Těšíme 

se. A to nejen proto, že to určitě bude další zajímavý rok z hlediska závodění. 
Ale hlavně proto, že se budeme zase potkávat se svými svěřenci, s rodiči, ale 
především všichni společně. 

Přejeme všem krásný rok 2024 plný radosti, štěstí a pohody! 

Lenka Zatylnyjová 
foto archiv Atletiky

Slavnostní atletický večer
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VÁNOČNÍ 
TURNAJ  
1. FC LÍBEZNICE 
Na konci roku 2023 se ve Sportovní hale na 
Chrupavce konal oblíbený, již  osmý ročník, vá-
nočního turnaje v kopané za účasti tradičních 
týmů. Turnaj proběhl v přátelské atmosféře 
a měl i svoji nespornou sportovní kvalitu, kterou 
ocenili i diváci, kteří se přišli podívat a fandit. 

Turnaj začal losováním, jehož se zúčastnili zástupci 
týmů, rozhodčí a pořadatel turnaje, kteří dohlíželi 
na spravedlivý průběh. 

V základní skupině se hrálo utkání po 15 minu-
tách a play-off po 12 minutách. Po odehrání zápasů 
základní skupiny se hrály zápasy o celkové umístění. 

V prvním semifinále porazilo mužstvo 1. FC Lí-
beznice tým z Třeboradic a ve druhém semifinále 
mužstvo Veleně postoupilo přes tým Legend až na 
penalty. 

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

51 LET STOLNÍHO TENISU 
V LÍBEZNICÍCH 
Rád bych vás informoval o současném dění v oddíle stolního tenisu.  

Po velmi úspěšném ligovém období nastal v líbeznickém ping-pongu přirozený 
útlum. Vrátili jsme se na původní úroveň, a to účast v mistrovských soutěžích 
regionu Praha-východ. Ve velmi kvalitní hale Na Chrupavce a po covidových 
přestávkách opět bojují čtyři družstva dospělých v okresním přeboru první, 
druhé a třetí třídy. Naši žáci se pravidelně účastní bodovacích turnajů okresu 
a dále stabilně nastupují za D družstvo v okresním přeboru třetí třídy.   
 
Oddíl stolního tenisu tvoří 23 dospělých, pět registrovaných a deset neregis-
trovaných žáků. 
 
Odkaz a kontakty: https://stis.ping-pong.cz/oblast/svaz-420209/rocnik-
2023/ 
 
V letošním roce bychom rádi uspořádali jedno, případně dvě kola žákovských 
turnajů okresu Praha-východ, dále dva oddílové turnaje žáků a Vánoční turnaj 
dospělých. Budeme se snažit naše družstvo žáků na podzim přihlásit do dlou-
hodobé soutěže jejich vrstevníků na mělnickém okrese a doufám, že to pro 
mladé hráče bude i velmi motivační záležitost. Našim nadějím se také věnuje 
v hale jednou za 14 dní kvalifikovaný trenér. Stálou systematickou prací věřím 
v dobré výsledky a další kvalitní pokračování stolního tenisu v naší obci. 

Za oddíl stolního tenisu Honza Srbek 
foto archiv -st- 

Domácí tým 1. FC Líbeznice se po finálovém ví-
tězství nad Velení radoval z prvního místa, třetí 
skončil tým Legend, který uspěl proti Třeboradicím. 

Týmy na prvních třech místech byly za svůj vý- 
kon odměněny dárkovými koši. Ještě jednou gratu-
lujeme a ostatním děkujeme za účast. Nejlepším 
hráčem turnaje byl vyhlášen Jaroslav Valtr.  

Chtěli bychom i v roce 2024 navázat na mi-
nulé ročníky turnajů a uspořádat tak 9. ročník. 
Naším cílem je tradiční setkání přátel na konci 
roku a chceme ukázat, že fotbal se hraje hlavně 
pro radost ze hry. 

Tomáš Krysman 
foto archiv 1. FC Líbeznice 

Okresní přebor 1. třídy 

Tabulka: 

družstvo                                        PU    V    R     P    K         skóre      body 

 1. TTC Říčany D                             11    10    1     0    0        133:65       31 
 2. SKST Úvaly A                             12     9     1     2    0        155:61       28 
 3. Spolek sportu Líbeznice A          11     8     1     2    0        111:87       25 
 4. TTC Brandýs n. L. D                   11     8     0     3    0        125:73       24 
 5. SKST Úvaly B                             12     7     0     5    0        123:93       21 
 6. AERO Odolena Voda B               12     7     0     5    0       111:105      21 
 7.AERO Odolena Voda C               12     5     0     7    0        89:127       15 
 8. Spartak Čelákovice C                 11     4     1     6    0        76:122       13 
 9. TJ Mnichovice A                        11     3     0     8    0        80:118        9 
10. Sokol Velké Popovice B              11     3     0     8    0        93:105        9 
11. Sokol Mratín A                          11     1     0    10   0        57:141        3 
12. TJ Slavoj Veleň                           11     1     0    10   0        71:127        3 

Okresní přebor 2. třídy 

Tabulka: 

družstvo                                        PU    V    R     P    K         skóre      body 

 1. Spartak Čelákovice D                 10     7     2     1    0        109:71       23 
 2. TTC Říčany E                              11     7     0     4    0        108:90       21 
 3. Sokol Nehvizdy A                       10     7     0     3    0        108:72       21 
 4. SKST Úvaly C                             11     6     1     4    0        103:95       19 
 5. Spolek sportu Líbeznice B          10     6     1     3    0        100:80       19 
 6. Sokol Přezletice B                      10     6     1     3    0         96:84        19 
 7. TTC Brandýs n.L.. E                    10     4     2     4    0         85:95        14 
 8. TTC Říčany F                              11     3     2     6    0        92:106       11 
 9. Sokol Velké Popovice C              10     3     1     6    0         89:91        10 
10. SKST Úvaly D                             11     2     0     9    0        68:130        6 
11. ASK Stará Boleslav                     10     1     0     9    0        68:112        3 

Okresní přebor 3. třídy 

Tabulka: 

družstvo                                        PU    V    R     P    K         skóre      body 

 1. TJ Mnichovice B                         11    11    0     0    0        137:61       33 
 2. Spartak Čelákovice E                 11     8     1     2    0        118:80       25 
 3. Sokol Přezletice C                      11     8     0     3    0        124:74       24 
 4. Spolek sportu Líbeznice C          12     8     0     4    0        130:86       24 
 5. Jizera Káraný                             11     6     1     4    0        102:96       19 
 6. TTC Říčany H                             11     4     1     6    0        94:104       13 
 7. Sokol Mratín B                           10     4     0     6    0        70:100       12 
 8. SK Zlonín                                   10     3     2     5    0        79:101       11 
 9. Sokol Nehvizdy B                       11     3     1     7    0        102:96       10 
10. TTC Říčany G                             12     3     1     8    0        86:130       10 
11. Sokol Zvánovice                         11     2     2     7    0        70:128        8 
12. Spolek sportu  

Líbeznice D (žáci)                       11     1     1     9    0        66:132        4
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LÍBEZNICKÝ 
KOLOBĚH  
V ROCE 2023 
Líbeznický koloběh byl letos ve znamení čísla 10. 
Tedy každá naše akce se uskutečnila již po de-
sáté a my máme ohromnou radost. 

Všechny naše aktivity jsou sportovně a závodně za-
měřené. Každý náš závod má část určenou dospě-
lým sportovcům a část, kde závodí celé rodinné 
týmy. 

Květen patřil cyklistickému závodu Kolem kolem 
Líbeznic. Závod měl dvě části. První patřila cyklis-
tům. Jeli na čas okruh, který měl délku 30 km. Trasu 
jsme vedli téměř mimo veřejnou komunikaci – 
lesem, parkem, polem… 

Druhá část závodů byla určena rodinným tý- 
mům. Skupina musela na trase splnit hned několik 
úkolů, označit je do startovní karty a společně do-
vézt do cíle. Závod je na čas a za špatně splněný 
úkol se čas navyšuje. Velká ovace všem rodičům, 
kteří s dětmi vyrazili na trasu a vedou tím děti ke 
sportu, učí je fair play. 

V září proběhl desátý ročník Líbeznického kolo-
běhu. Závod, kde soutěží dvojice, kdy jeden běží 
a druhý jede na kole. Na trase o délce 10 km si dvo-
jice musí minimálně jednou prohodit role cyklisty 
a běžce. Do cíle dorazí společně. Současně proběhl 
také závod pod názvem Líbeznický saah. Šplh na 
laně na počet sáhů ze sedu na podlaze bez přírazu 
nohou do výše 3 m. Cílem závodníka je dosáhnout 
co největšího počtu sáhů. 

Na první prosincový pátek připadl letos běžecký 
závod Vánoční večerní běh. Závodníci k nám přijeli 
nejen z Líbeznic a okolních obcí, ale také z Prahy, 
Kralup, Liberce, Pardubic... Specialitou letošního 
ročníku byl sníh, který vydatně napadl. Trasa se 
velmi náročně značila, ale závod byl o to krásnější, 
bílý, vánoční. 

NOVINKOU LOŇSKÉHO ROKU 
BYLO FITNESS  
S OLGOU ŠÍPKOVOU 

Krásný byl také druhý sněhový sobotní podvečer. 
Rodinné týmy se vydaly se světýlkem a startovní 
kartou na Andělskou cestu. Sice cesta andělská, ale 

byla plná nejhodnějších čertů na světě. Rodiče 
s dětmi plnili na tříkilometrové trase velmi zajímavé 
a pestré úkoly. Musíme všechny rodinné týmy opět 
velmi pochválit za to, jak statečně se zhostily úkolů 
a že ani celkem velká zima je neodradila. Velmi 
hezkou vánoční atmosféru jsme po oba dva dny 
prožili v prostorách ZŠ a ZUŠ Líbeznice. Všichni si 
povídali, pili čaj, svařené víno. S děvčaty jsme při-
pravily i tousty a napekly sladké koláče. Moc děku-
jeme panu řediteli Gruntovi, že nám zázemí školy 
poskytl. 

Cvičilo se v modrém i velkém sále. Hlavní hvěz-
dou akce byla mistryně světa, Evropy a ČR ve spor-
tovním aerobiku milá, úžasná Olga Šípková. Zacvi-
čila si s námi klasický aerobik a přidala hodinu Port 
de bras. Dále byla na programu zumba, salsa, bosu, 
bodycombat a jóga.  

Tělocvičny Na Chrupavce praskaly ve švech. 
Akce byla plná emocí a nepopsatelně krásné atmo-
sféry. Letos budeme akci opakovat a bude do-
plněná přednáškou o životě. 

Poslední naší aktivitou jsou sportovní zájezdy 
k moři. Červencový týden patřil ženám. Cestovaly 

jsme autobusem s vlekem na kola na ostrov Hvar 
do městečka Jelsa. Na každý den byl připravený 
program, kterého se mohla každá žena zhostit. Cvi-
čila se jóga, zumba, aerobik, tabata, body mix, jez-
dilo se na kole na různé malebné pláže a do okol-
ních měst a dělo se ještě mnoho dalšího. 

V srpnu byl sportovní zájezd určen dětem, ma-
minkám, tatínkům, babičkám, dědečkům... Pro-
gram byl rozšířen o aktivity pro děti. Základem 
byla a je vždy celotýdenní hra na určité téma. 
Letos jsme v Jelse v hotelu Fontána absolvovali 
cestu kolem světa za 80 dní. I na tento termín 
jsme vezli kola a připravili různé sportovní aktivity, 
soutěže, cvičení. 

Letošní rok byl velmi plodný, úspěšný a milý díky 
všem, kdo nás podporují a na naše akce chodí. 
Mockrát děkujeme a těšíme se na vás v roce 2024. 

Monika Šponerová  
za Líbeznický koloběh 

foto archiv Líbeznického koloběhu 
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OHLÉDNUTÍ ZA SKAUTSKÝM  
ROKEM 2023 
Pro skautky a skauty střediska „Willi“ Líbeznice byl uplynulý rok velice pestrý a popsat veškerou 
činnost by vydalo na desítky stran. Každému líbeznickému skautovi a skautce rok 2023 nejspíše 
připomene oslavy 100 let od založení střediska, které byly jak oslavami pro všechny členy střediska 
„Willi“ Líbeznice, tak akcí pro veřejnost. Abychom všem mohli přiblížit, jak prožíváme letní tá-
bory, ostatní dobrodružství a co je to vlastně skautský život, připravili jsme lehkou ochutnávku 
ve formě výstav – ať už venkovních, nebo vnitřních. I když přípravy na tuto velkolepou událost 
zabraly víceméně celý rok, našel se čas i na ostatní aktivity, některé již tradiční.  

ZAHRÁDKÁŘI 
LÍBEZNICE 
Zahrádkáři se loni, stejně jako každý rok, činili. Už 
jaro bylo nabité – v březnu vydali brožuru k šede-
sátému výročí spolku a na výroční schůzi se tančilo, 
ale také pilo a zpívalo. Na konci března uskutečnili 
zájezd do Kudowy-Zdróje. 

V květnu se v tandemu s ostatními spolky zú- 
častnili organizace již druhého spolkového benefič-
ního plesu. 

V červnu, jako každý rok, měli na starost dvě 
stanoviště s činnostmi pro děti během dětského 
dne. Byla také vyhlášena fotosoutěž o nejlepší  
truhlík nebo zahrádku, která se dočkala hojné 
účasti. 

Na zářijovém posvícení se členové starali o výběr 
vstupného na třech stanovištích. Také proběhlo vy-
brání a vyhlášení vítězů fotosoutěže, která začala 
v červnu.  

Říjen byl pro zahrádkáře ve znamení cest, konal 
se již 39. Vejšlap povodím Mratínského potoka,  
byli ale také na dalším zájezdu do polské Kudowy- 
-Zdróje. 

K příležitosti Dušiček se v listopadu konala Hal-
loweenská soutěž o nejlepší dýni, masku i výzdobu. 
V Bistru Žlutá karta uspořádali podzimní taneční zá-
bavu s bohatou tombolou a zcela naplnili prostory. 

Na začátku prosince proběhl adventní zájezd do 
německého Chemnitzu za místními vánočními trhy, 
nechyběly ani nákupy dárků v blízkých obchodních 
centrech. A svůj rok zakončili již tradičním vánoč-
ním punčem na náměstí.   

Anna Pavlasová 
foto archiv zahrádkářů

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

Jeden ze skautských zákonů – skaut/skautka je 
prospěšný/á a pomáhá jiným – se podařilo naplnit 
během roku hned několikrát. Tradičně jsme se 
v dubnu účastnili dobrovolnické akce „Ukliďme 
Česko“, v květnu květinové sbírky na boj proti rako-
vině, poté jsme se zabývali organizací Férové snídaně 
na oslavu dne FairTrade nebo výpomocí s obecní- 
mi akcemi, jako je například Líbeznické posvícení. 

O skautská setkání nebyla v roce 2023 nouze. 
Výprava líbeznických skautek se účastnila Národ-
ního skautského jamboree v Hradci Králové, které 
bylo největším skautským setkáním v České repub-
lice od roku 1931. Avšak i do světa zástupci stře-
diska Willi Líbeznice vycestovali. Nejprve na menší 
mezinárodní setkání Intercamp do bývalé vojenské 
základny Vogelsang International Place v Německu, 
kde spolu se zástupci z Belgie, Francie, Slovenska, 
Polska, Nizozemska, Francie a USA zažívali nabitý 
program formou her, výletů, seznamování a prohlu-
bování skautských témat. Největšího celosvětového 
skautského setkání – World Scout Jamboree v Jižní 
Koreji – se v srpnu zúčastnily dvě členky našeho 
střediska. V uplynulém roce nechyběly ani výjezdy 
za skautským vzděláváním napříč věkovými katego-
riemi – rádcovské, čekatelské, vůdcovské nebo 
zdravotnické kurzy. 

Ke skautingu se každým rokem hlásí více a více 
zájemců a naše středisko není výjimkou. Máme ra-
dost, že se skauting u mládeže těší takové oblibě 
a že se děti vracejí z letních táborů spokojené a vy-
řáděné. Závěrem bychom rádi vyzdvihli práci všech 
našich vedoucích, kteří se snaží přes rok dobrovolně 
rozvíjet holky a kluky od školky až po dospělost ve 
všech ohledech! Děkujeme. 

Anna Dvořáková „Sluníčko“,  
Ondřej Hlavín „Rejža-Oříšek“ 

foto Tomáš Maděra 

Počátkem roku vyrazily družiny líbeznických zá-
stupců na pražskou šifrovací akci „Praha plná  
strašidel“, kde mohli otestovat své znalosti nejen 
v šifrách ale i v orientačním smyslu, rychlosti a pře-
mýšlení. V březnu se konal maškarní ples s téma- 
tem „Celebrity z historie i současnosti“ v pořadí  
už čtvrtý. Na červeném koberci jsme tak mohli vi- 
dět známé zpěváky, herce, vědce, umělce, politiky 
a mnoho dalších. Během května byla pořádána 
jedna z tradičních akcí, a to Fifkův závod, který ná-
zvem ctí nyní už památku našeho skautského bratra 
Fifka. Jedná se o soutěže v různých skautských dis-
ciplínách pro všechny věkové kategorie. Například 
Setonův běh, uzlování, kimovka, čichovka apod. 
Léto je vždy ve znamení letních táborů a tak tomu 
bylo i v uplynulém roce. Skautští dobrodruzi se vy-
dali do říše J. R. R Tolkiena, prozkoumat bájnou At-
lantidu nebo se s našimi nejmenšími podívat do říše 
mezi skřítky. Zástupci z řad roverů podnikli putovní 
tábor po Novohradských horách, kde čelili surovým 
přírodním podmínkám, ale také si užili spoustu zá-
bavy a získali mnoho zážitků. K letním táborům patří 
přípravy, trvající už od počátku roku. Vedoucí připra-
vují čtrnáctidenní program, symbolický rámec, shá-
nějí pomůcky, vyrábějí rekvizity, stavějí tábořiště (za 

pomoci dobrovolníků z řad rodičů a přátel skau-
tingu) a domýšlejí všemožné detaily. Po skončení tá-
borů na konci léta musí tábořiště z našeho milova-
ného hradčanského lesa zmizet a tím končí i letní 
táborové dobrodružství a všichni začneme odpočí-
távat dny do toho dalšího. Podzim je na skautské 
události bohatý. Nový „skautský rok“ započne prv-
ním táborákem a pokračuje výpravami a výlety, 
dokud ještě počasí dovolí. V říjnu líbezničtí skauti 
vyrazili na celostřediskovou výpravu na základnu 
Mentaurov u Litoměřic, kde spolu mohli, napříč od-
díly, strávit víkend nabitý programem a zábavou.  
Listopad se poté nesl v duchu již zmíněných oslav 
100 let, ale byl také ve znamení skautského sněmu, 
kde bylo zvoleno jak nové vedení střediska, tak zby-
tek důležitých pozic. Přejeme hodně štěstí! Prosin-
cové aktivity byly spojeny s oslavami Vánoc. Oddíly, 
ať už samostatně, či společně, organizují vánoční 
besídky (skautsky ejchuchu). Veškerá vánoční nálada 
se umocní každoročním rozdáváním betlémského 
světla. Mimo výše zmíněné události každý oddíl přes 
rok podniká malé i velké výlety, výpravy, různé 
sporty, objíždí výstavy nebo se účastní různých sou-
těží a závodů. Je to zkrátka velice nabitý čas strávený 
v okruhu dobrých lidí. 
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LÍBEZNICKÝ HASIČSKÝ 
SBOR 
Líbeznický hasičský sbor se může s dobrým pocitem ohlížet za rokem 
2023. Počet členů v tomto roce vzrostl na 35. Výjezdová jednotka má 
nyní osm členů, kteří jsou připraveni reagovat na různé situace. 

Během uplynulého roku jsme se zapojili do mnoha událostí. Nebyly to jen 
požáry, ale i dopravní nehody, odstranění spadlých stromů a záchranné akce 
osob i zvířat. Patřily sem situace, jako bylo zachraňování uvízlých koček ve 
větvích nebo odstraňování sršních hnízd v Bašti, Bořanovicích a Líbeznicích.  

V průběhu tohoto roku jsme zavedli pravidelné nedělní prohlídky naší 
hasičské zbrojnice, které se konají každou neděli. Nově jsme zřídili facebookové 
stránky, kde pravidelně sdílíme informace o našich výjezdech a probíhajících 
aktivitách. V mateřské škole jsme pro děti připravili výukový program zaměřený 
na prevenci úrazů a požárů. 

Věnovali jsme se i akcím, jako je tradiční setkání na čarodějnice, v srpnu 
jsme poprvé zorganizovali rozloučení s létem pro děti, kterého se zúčastnilo 
přibližně 130 soutěžících. Každý z nich dostal malou odměnu a na závěr bylo 
překvapení v podobě pěnové párty. 

V září jsme se podíleli na Líbeznickém posvícení před zdravotním střediskem.  
Dne 5. prosince náš Mikuláš a anděl navštívil mateřskou školu a nově jsme 

pro děti i dospělé připravili pekelnou hasičárnu, kde se sešlo přes 150 dětí. 
Každé dítě obdrželo dárečky od Mikuláše a čerta a naši andílci se jim věnovali 
při malování tematických obrázků. Rádi bychom poděkovali Pavle P. za skvělé 
malby obličejů našich čertů a Nikole a Ivě za perfektní ohnivou show, která 
zakončila pekelnou hasičárnu. Celým programem nás provedl náš starosta 
Honza Havlíček, za což mu náleží dík. Odborná pekelná porota vybrala výherce, 
kteří byli odměněni na Štědrý den při setkání na náměstí malým dárkem. 

Hodně štěstí a zdraví všem do roku 2024 přejí hasiči. 

text a foto hasičský sbor

2. LÍBEZNICKÝ 
KARNEVAL  
NA LEDU SE OPĚT 
VYDAŘIL 
Stejně jako v minulém roce byly děti rozděleny do 
mladší a starší kategorie. Bruslily v maskách, které 
si samy vyrobily. Mohli jsme vidět masky klasických 
pohádkových postav, ale také netradiční převleky. 
Například pohled na Olafa z Ledového království 
nebo na Lego panáčka a jiné byl opravdu dechbe-
roucí. 

Copak se dělo na ledu? 

Děti měly nejdříve volné rozbruslení za doprovodu 
hudby a poté za asistence našich pomocníků pře-
konávaly různé překážky. Podlézaly šňůru, ná-
sledně ji překračovaly a přeskakovaly. Samozřejmě 
nechyběl slalom, který děti absolvovaly dokonce 
i pozadu. Hra na honěnou našich asistentů dala 
zabrat dětem, ale i jim samotným. Píseň Mašin- 
ka opět zazněla a děti utvořily dlouhého hada. 
V rámci vstupného se rozléval teplý čaj a děti do-
staly sladký šuplík z Pekárny Líbeznice. Z každé 
kategorie byly na konci vybrány tři nejhezčí masky 
a jeden bruslař, který zaujal porotu kreativním 
bruslením, a tito vítězové byli obdarováni krás-
nými dorty. 

Druhý karneval se konal za lepších teplotních 
podmínek a z reakcí dětí i rodičů bylo vidět, že si 
den báječně užili. Na konci akce jsme celé kluziště 
poseli bonbony, takže si všechny děti na závěr za-
soutěžily o to, kdo uloví co nejvíce sladkých odměn.  

Poděkování 

Moc bych chtěla poděkovat obci, že tyto akce pod-
poruje, a technickým službám za pomoc při orga-

nizaci. Velké díky všem dobrovolníkům, kteří pomá-
hají od začátku až do samotného konce. 

Největší poděkování patří všem rodičům, dětem 
a příznivcům bruslení. S naším týmem TváVýzva 
jsme velice rádi, když můžeme nejen dětem vytvá-

řet úsměvy na tváři. To je největší odměna pro nás. 
My se budeme těšit na další společně strávené 
chvíle s Vámi i v roce 2024. 

Martina Macková 
foto archiv Martiny Mackové
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TÉMA

TANEČNÍ ŠKOLA DANY GREGOROVÉ V ROCE 2023 
Rok 2023 byl pro Taneční školu Mgr. Dany Gregorové opět ve znamení velkých událostí. Kromě úspěchů na soutěžích uspořádala představení na 
Nové scéně Národního divadla a zúčastnila se Mistrovství světa v tanci v Portugalsku. Rozrostl se také počet žákyň, kterých je nyní přes 40 ve věku 
4–15 let. Zkoušky se konají 3x týdně v malém sále v hale Na Chrupavce, vyučuje se balet, gymnastika a moderní tanec. Dívky pod vedením paní 
Gregorové nacvičují své soutěžní choreografie a připravují se na každoroční vystoupení v divadle. Podívejme se ale na největší události loňského 
roku podrobněji. 

Obrovskou radost zažila taneční škola a její příznivci již v únoru. Poprvé se jí 
podařilo z kvalifikační soutěže na mistrovství světa získat nominaci. Porota dala 
zelenou tanci Světlo a poslala ji do dějiště mistrovství světa v Portugalsku. Do 
šampionátu v tu dobu zbývaly tři měsíce, a tak se plánování cesty rozběhlo na 
plné obrátky. Mnoho rodičů změnilo své plánované dovolené, a k celé výpravě 
se tak připojili i rodinní příslušníci, kteří se rozhodli doprovodit své dcery na tak 
výjimečnou událost. 

Neméně radostná byla účast taneční školy na soutěži New Generation v Li-
berci, ze které udělala v přímém přenosu reportáž TV Nova, diváci mohli vidět 
tančící dívky i zhlédnout rozhovor s paní Gregorovou. Ze soutěže v Liberci si 
děvčata přivezla zlatou medaili. Úspěšně si dívky zatančily i na mezinárodní 
soutěži International Dance Open Prague 2023, na které vybojovaly tři zlaté 
a jednu stříbrnou medaili. 

Snad každá dívka věnující se tanci touží tančit na velké scéně a zažít potlesk 
mnoha diváků. To se děvčatům loni splnilo, v představení Panenka tančily na 
prknech Nové scény Národního divadla a vystoupení to bylo opravdu velkolepé. 
Pro samotné dívky byl velký zážitek poznat zákulisí velkého divadla a tančit na 
tak velké scéně.  Lístky byly vyprodány předem a diváci měli možnost užít si 
krásný taneční večer. Příběh o malé panence diváky zavedl do kouzelného 
světa, kde se plnila taneční přání malé hrdinky. Diváci mohli ocenit výrazový 
a moderní tanec, balet a akrobacii zahalenou do poutavého hudebního dopro-
vodu. Nechyběl ani živý houslový doprovod a vystoupení hostů. V roce 2024 
by se diváci měli dočkat dalšího vystoupení na Nové scéně Národního divadla, 
které se uskuteční 5. května 2024. 

Po úspěšné kvalifikaci na mistrovství světa v Portugalsku DWC 2023 odletěla 
koncem června početná výprava dívek a jejich rodin do Porta, odtud se pak vý-

prava přesunula do dějiště mistrovství v Braze.  Na místě se taneční škola uby-
tovala ve studentské koleji místní univerzity. Dívky se svým doprovodem se 
zúčastnily slavnostního zahájení, kde se představilo více než 7 tisíc účastníků. 
Děvčata pod vedením Dany Gregorové soutěžila v kategorie „contemporary 
děti velká skupina“. Tato účast byla vrcholem  jejich dosavadní soutěžní kariéry 
a v konkurenci nejlepších tanečních škol světa se umístily na hezkém 13. místě. 
Sponzorem byl Středočeský kraj, účelová dotace ze Středočeského Fondu „Pod-
pora hejtmanky“ byla použita na úhradu části nákladů spojených s účastí na 
MS. Začátkem března se opět koná kvalifikace na Mistrovství světa v tanci DWC 
2024, které bude poprvé v Praze a taneční škola se pokusí znovu uspět. 

Školní rok 2023/2024 byl zahájen týdenním soustředěním koncem srpna, 
které se uskutečnilo v hale Na Chrupavce. Pozvání přijali zkušení lektoři a dívky 
nejen zlepšovaly svoji techniku, ale začaly stavět nové soutěžní choreografie. 
Pro soutěže v roce 2023/2024 Dana Gregorová nacvičila s dívkami Choreografie 
Polka, Mysterius, Dream a Piano Concerto. Ty pak předvedly v listopadu na 
soutěžích Let’s dance Jihlava a AVE Bohemia. Z Jihlavy si taneční škola přivezla 
tři zlaté a jednu stříbrnou medaili, z mezinárodní soutěže v Praze opět tři zlaté 
a jednu stříbrnou medaili, v Praze byla dokonce vybrána na závěrečné Gala od-
poledne, kde znovu zatančila svou choreografii Dream. 

 
Taneční škole Mgr. Dany Gregorové přejeme mnoho úspěchů v roce 2024 a bu-
deme se těšit na její další vystoupení a úspěchy. 

napsala Vlasta Černínová 
foto archiv Taneční školy Dany Gregorové

Nová scéna Národního divadla – představení Panenka Nová scéna Národního divadla – představení Panenka

Nová scéna Národního divadla – představení Panenka New Generation Liberec 2023



LÍBEZNICKÝ ZPRAVODAJ Č. 1, LEDEN 2024, ROČNÍK 22

15Líbeznický zpravodaj  1/2024

MS – DANCE  
WORLD CUP 2023

MS – DANCE  
WORLD CUP 2023

MS – DANCE WORLD CUP 2023

LET’S DANCE Písek 2023

LET’S DANCE Písek 2023 LET’S DANCE Písek 2023

LET’S DANCE Písek 2023

MS – DANCE WORLD CUP 2023
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KROUŽEK 
MALOVÁNÍ 
Spokojeni a nadšeni uznáním zástupců obce Líbez-
nice jako poskytovatele neinvestiční dotace jsme 
s velkou chutí a odvahou nastoupili do roku 2023 
s novou dotací. Počet účastníků „Kroužku malo-
vání“ byl jedenáct zapsaných a devět aktivních 
účastníků kroužku v roce 2023, což není málo. Od 
února do června jsme se věnovali portrétům, ptá-
kům, květinám a měli jsme dost práce s výběrem, 
co dáme na výstavu. Bylo opravdu z čeho vybírat. 
V jarním období jsme zvolili k návštěvě Národní ga-
lerie výstavu „MÁNES“.  

MÁME DEVĚT STÁLÝCH 
ÚČASTNÍKŮ 

Výstava obsahem zapadla do témat zpracovávaných 
v našem kroužku. I naše červnová výstava se setkala 
s odezvou a pochvalou. Pro období podzimu a zimy 
jsme zvolili téma barvy podzimu, divadlo a film, zku-
sili jsme koláž a zátiší. V Národní galerii jsme navštívili 
výstavu „Akvarel“. Mnohé z nás zaujal natolik, že se 
jim velice daří a nejlepší malby je možné vidět na vý-
stavě v MAS nad Prahou. Je opravdu zdařilá a mů-
žete ji zhlédnout každý čtvrtek v době malování od 
14.00 do 16.00 hodin do konce února 2024.  
 
Těšíme se na vás. 

Jaroslava Onderová 
foto -na-

SENIORKY A SENIOŘI, TOTO JE POZVÁNKA PRO VÁS! 
Možná vám chybí chvilka při poslechu oblíbené knihy, možná máte chuť si starý, případně nový zážitek zachytit v pomíjivosti času a později se k němu 
znovu vrátit a znovu si prožitou chvilku připomenout a podělit se s ostatními. Jiné a další možnosti vám chci nabídnout v „Kroužku pro seniory při 
kávičce“. Před dvěma lety jsem takto podobně oslovila seniory s nabídkou malování. Nabízím vám, navštivte naši výstavku v prostorách MAS nad Prahou 
v přízemí budovy pošty a uvidíte, jak se seniorkám a seniorovi daří. Výstavku je možno zhlédnout ve čtvrtek mezi 14.00 a 16.00 do konce února.  

Moje nabídka se týká tvůrčího psaní. Nelekejte se názvu. Opravdu, ale opravdu nejde o žádný literární výkon (i když kdo ví), ale o příjemné posezení 
se čtením, popřípadě vyprávěním příhod a možností představit ostatním, co se mu honí hlavou a podělit se o to.  

 
Přihlásit se můžete do konce března 2024. 

 
Na telefonu 728 777 820 Jaroslava Onderová, popřípadě v MASu nad Prahou, budova pošty, INFORMACE, skupina Tulipán. 

Srdečně vás zvu a už se těším. 

Jaroslava Onderová

LÍBEZNICKÉ SPOLKY
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OBECNÍ KNIHOVNA

Z LÍBEZNICKÉ KRONIKY

OKÉNKO DO KNIHOVNY

LETOPISY OBCE 
LÍBEZNICE 
XXXI. 
Fasse z r. 1855 zůstala v platnosti až do r. 1864, kdy 
byly zavedeny školní výbory. Starostou školního vý-
boru líbeznického byl Ant. Blažej, rolník v Sedlci. 
Dosavadní patron školy hrabě Ervín Nostic odňal 
hned učiteli 6 korců polí, jichž dosud užíval, avšak 
školní výbor pole ta najal pro učitele a nájem z nich 
platil. Zavedením nových školních zákonů přesta- 
ly škol. výbory a obcím bylo nařízeno voliti míst- 
ní školní rady. V Líbeznicích vykonána volba ta 
z r. 1871. Členy první místní školní rady byli: Jar. Pa-
velka, řídící učitel, Jiří Heidler, zástupce hraběte  

Jos. Hauptmann, Jos. Maxa, Ferd. Gayer, Fr. Pokorný 
z Bořanovic, Fr. Bulvas z V. Báště a Fr. Černý z Měšic. 

Místní školdozorci, pokud známo, byli: Václav 
Šulc r. 1830, Fr. Srb r. 1855, Fr. Bulvas r. 1871–1883, 
Fr. Tišnovský r. 1883–1889, Fr. Plicka st. Od r. 1889. 

Předsedové místní školní rady: Ant. Novák 
1871–1880, Jan Tichý do r. 1883, Jos. Láha. 

V zdejším archívu školním uložena je zlatá kniha 
a kniha hanby (černá); obě založeny r. 1820. Ve 
zlaté knize není zapsán nikdo; patrně byl nedosta-
tek žáků mravných a pilných. Za to kniha hanby je 
naplněna četnými zápisy, z nichž vysvítá, že tehdejší 
mládež nebyla nikterak lepší nynější, a přece to byla 
mládež sotva dvanáctiletá. Poslyšme některé zá-
znamy z knihy hanby (jmen provinilců neuvádíme): 
Skrze nemravné chování v kostele a obloupení po-
kladnice. Skrze lež a krádež kostelní zasloužil do 
knihy hanby vtažen býti. Skrze nemravné trucy 

a sobě hlavy postavení svému představenému ve 
škole hanby hoden. Skrze okradení a oloupení po-
kladnice v kostele a rozpustilé hanobení kazatelny 
hanby hoden. V r. 1834 na prifung veřejný se ne-
dostavili. Skrze nemravné a nectné chování trestu 
hoden. Obdržel 10 šlehů metlou a špatné pozna-
menání. Skrze se protivení svému představenému 
hanby hoden. Skrze podvod, ošemetnou lež, tvr-
došíjnost a krádež zasluhuje bývalý žák nejenom 
z knihy odměny zlaté vymazán, nýbrž jako bez-
božník do knihy trestu vtažen být. Skrze nemravné 
a rozpustilé chování na ulici a házení kamení po 
spolužácích, jenž jednomu hlavu rozrazil, za čež  
5 ran metlou a po 3 dni ve škole pokaždé 1 hodinu 
státi zasluhuje a hanby hoden. Ze své hlavy se na 
prifung nedostavili, hanby hodni atd. atd. 

AD 

KNIHOVNA 
V ROCE 2023 
Na úvod si můžete přečíst menší statistiku: v roce 
2023 bylo registrováno 387 čtenářů, z toho 161 dě- 
tí do 15 let. Místních je 270, přespolních 117. Kon-
krétně v měsíci říjnu přišlo do knihovny 293 čtenářů 
(samozřejmě někteří opakovaně), výpůjček knih 
bylo 611, z toho prolongací (prodlužování výpůjční 
doby) 100, celková hodnota vypůjčených knih do-
sáhla 114 090 Kč.  

V loňském roce nedošlo ke změně výše ročního 
příspěvku jako u mnoha jiných poplatků – pro do-
spělého čtenáře činí roční příspěvek 100 Kč, pro dů-
chodce, děti a studenty 50 Kč. Za tento poplatek je 
možné si půjčit i e-knihy. 

Ale knihovna není jen o statistickém prokazo-
vání počtů vypůjčených knih, knihovna je také 
o setkávání lidí třeba na zajímavých akcích. V loň-
ském roce to bylo například v lednu a listopadu 
s Jiřím Svobodou, kdy jsme si poslechli jeho ne-
konečně zajímavé vyprávění o Českém středohoří, 
o Líbeznicích v době baroka jsme měli přednáš- 
ku Mgr. Hany Bílkové, dále se uskutečnilo poví-
dání s panem Alexejem Kelinem nebo s Dagmar 
Frankovou o tajemné Malajsii, s Markem Šťast-
ným jsme se dostali do Amazonie mezi indiány 
Quechua. 

Všechny přednášky či povídání byly příznivě při-
jaty posluchači, ať už jde o místní, či dojíždějící. 

Knihovna přes celý rok nakupuje nové knihy, 
nejen beletrii, ale i naučnou literaturu, a dětským 
čtenářům je věnována velká péče ve výběru knih. 

První kulturní akce proběhne 26. února pod 
názvem Podivuhodný život Jana Blažeje Santiniho 
s přednášejícím Stanislavem Růžičkou, a to od 19 ho- 
din ve žluté skautské klubovně. 

Další kulturní akce připravujeme, sledujte 
https://knihovna.libeznice.cz, web a facebookovou 
stránku obce. 

JAN NOVÁK: DĚDA 
V románu Děda nabízí Jan Novák příběh spojený s vlastní rodi-
nou; jak naznačuje lapidární název, vyprávění se tentokrát točí 
kolem autorova dědečka, středočeského zemědělce, jehož se-
mlely dějiny i zvůle komunistického moci a jenž svého vnuka fas-
cinuje i děsí zároveň. Kniha je vystavěna s typicky novákovským 
švihem: sled krátkých, ostře vypointovaných kapitol postupně 

skládá působivý obraz „dědy betonového srdce“, „babičky 
kobry královské“ a dalších členů autorovy rodiny i jejich sousedů 
a známých a přitom ukazuje střet „velkých“ a „malých“ dějin 
v kulisách polabské vesnice během násilné kolektivizace v pade-
sátých letech 20. století. Literární kvality textu a autorovo vypra-
věčské mistrovství vyzdvihla i odborná porota, jež Janu Novákovi 
za román Děda udělila prestižní Cenu Josefa Škvoreckého. 

AD 
foto Google

Dále je třeba neustále doplňovat a především 
obměňovat knižní fond v závislosti na požadavcích 
současných čtenářů. Knihovna proto přes celý rok 
nakupuje nové knihy.  

Velká pozornost je v líbeznické knihovně věno-
vána dětským čtenářům, zejména ve výběru knih. 
Počet dětských čtenářů je velmi ovlivněn naší ško-
lou a četbou povinné či doporučované četby. 
Musím si však v rámci ohlédnutí za rokem 2023 

povzdechnout, protože i loni pokračoval klesající 
trend úrovně čtenářství u dětí. Mnoho dětí si vybírá 
doporučenou literaturu podle tloušťky knihy, ne 
podle příběhu nebo zajímavého tématu. S přibýva-
jící technikou, závislostí na mobilech či počítačo-
vých hrách není v lidské moci tento nešvar dnešní 
doby zvrátit. 

AD 
foto -ad-
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ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU  
NA SKLÁDKU! 

Vyklízíme: sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 
Naložíme a odvezeme nepotřebné věci  

za rozumnou cenu. 

STĚHOVÁNÍ 
Tel.: 773 484 056 
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K A L E N D Á Ř   
A K C Í

 6. 2.     Koncert žáků ZUŠ,  
18:30 hodin 

28. 2.     Koncert žáků ZUŠ,  
18:30 hodin 

19. 3.     Koncert žáků ZUŠ,  
18:30 hodin 

22. 4.     Koncert žáků ZUŠ,  
18:00 hodin 

21. 5.     Koncert žáků ZUŠ,  
18:30 hodin 

K A L E N D Á Ř  A K C Í  
2 0 2 4 / 2 0 2 5

Obec Líbeznice

BŘEZEN 10. 3. Dětský karneval

24. 3. Velikonoční trhy

DUBEN 30. 4. Čarodějnice

KVĚTEN Zahájení farmářských trhů

ČERVEN 1. 6. Dětský den

SRPEN 24. 8. Country večer

ZÁŘÍ 7. 9. Vinné slavnosti

14. 9. Posvícení

LISTOPAD 23. 11. Zahajovací ples

PROSINEC 1. 12. Vánoční trhy a koncert  
v kostele sv. Martina

2025

LEDEN 18. 1. Líbeznický ples 


